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Verslag door Arthur Koks van bijeenkomst van zaterdag 1 juni 2024 in de basisschool Gein 

tegen Windturbines in Zuidoost van 12:00 tot 14:00 u, met enige uitloop. Bezocht door circa 

250 omwonenden. Met een tijdstip geef ik aan waar de fragmenten op de geluidsregistratie 

terug te vinden zijn. Met daarachter ;1. ;2 en ;3 geef ik aan of ze op de eerste, tweede of 

derde registratie te vinden zijn. Soms vermeld ik tussen haakjes ”Arthur” om de aandacht op 

iets te vestigen. Door te zoeken op Arthur, vind je deze persoonlijke, niet objectieve 

observaties terug. 

De middag wordt geleid door Iwan Leeuwin, voormalig fractie voorzitter voor GroenLinks in de 

stadsdeelraad van Amsterdam Zuidoost. Ik heb hem, als voorzitter, steeds met zijn vetgemaakte 

voornaam Iwan aangeduid. 

Oneliners:  

• “Eigenlijk” heeft altijd gelijk. 

• Met gemiddelde jaarnormen is herrie naast een discotheek vergelijkbaar met een 

koelkast. 

• Maak zienswijzen persoonlijk. Kopiëren is niet zinvol. 

• Maak het mij niet moeilijk dan maak ik het u ook niet moeilijk. 

• Coalitie van PvdA, GroenLinks&D66 van gemeenteraad schittert door afwezigheid. 

Schande. 

• Een mug in je slaapkamer houdt je de hele nacht wakker. 

Afkortingen:  

• A’dam = Amsterdam (stad, bestuur of gemeente) 

• DRV = gemeente De Ronde Venen. Onze buurgemeente in het zonnige zuiden. 

• IWT: Industriële Windturbines. Elk jaar hoger. Tegenwoordig tot 240 m. 

• HGS = Hoofdgroenstructuur: voorstel B&W dat zegt de HGS te willen beschermen. In 

plaats daarvan telt kunstgras mee als groen. Gaat het een uitzondering maken voor 

windturbines in zoekgebieden. Die mogen wel. En perkt het de Technische Advies 

Commissie HGS in die voorheen zwaarwegende adviezen over het groen mocht 

geven. 6 juni is hierover een referendum. Wij roepen op stem TEGEN het 

gemeentevoorstel voor aanpassing HGS. 

• Nimby = Not In My Backyard = Niet In Mijn Achtertuin: scheldwoord voor mensen die 

windturbines vooral niet in hun achtertuin willen. Wethouder vond dit een 

onterechte aanduiding voor tegenstanders van haar beleid. Die onderschrijven 

namelijk grotendeels wél de energietransitie. Alleen vinden ze dat er de verkeerde 

keuzes gemaakt worden. 

• NL: Nederland, ons kouwe kikkerland waar het gekwaak nooit verstomt. 

• NNN = natuurnetwerkNederland: ecologische verbindingszone tussen gebieden 

• NLVOW = Nederlands vereniging van omwonenden van windturbines. Wordt lid! 

• PS = Provinciale Staten, het parlement van de provincie. Hier: Utrecht of Noord-

Holland 
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• PWA = Plan Wind Amsterdam. Het Amsterdamse plan om rücksichtslos 37 IWT’s te 

plaatsen. 

eventueel ook in minder geschikte gebieden. 

• Rapport: politieke insiders duiden het PWA vaak aan met het rapport. Eufemistisch? 

• RES = Regionale Energie Strategie. Bij ons RES-Noord-Holland-zuid die gaat over 

A’dam en omgeving. 

• RIVM = Rijksdienst voor Volksgezondheid en Milieu. Adviseert o.a. over 

geluidsnormen. 

Mark (0:00;1) heet iedereen welkom: we beginnen straks. Rondlopen mag. Bekijk onze 

plattegronden, kaarten en maquettes. Mensen van de organisatie dragen bordjes op 

trui/blouse. QR code petitie komt later, maar zie de website ZOwindvrij. Wat los ligt mag 

meegenomen worden, opgeplakte artikelen niet. 

Iwan  (4:44;1): Welkom: “Maak het mij niet moeilijk dan maak ik het u ook niet moeilijk”: We 

doen het gedisciplineerd, voor beter begrip van iedereen. 

Anja Rutgers van der Loeff (5:25;1): bedient zaalmicrofoon. Iedereen bereikbaar via 

gangpaden. Veel politici aanwezig. 

Aanwezig in de zaal: Gein 1: 1, Gein 2: een paar, Gein 3, heel veel, Gein 4 veel, Weesp, De 

Ronde Venen, Driemond, Nellestein, Holendrecht, Reigersbos. Rivier Gein, Volkstuintjes, 

Kantershof, Geerdinkhof, Zandvoort. 

8:00:1 brief gemeente: geef uw mening over gebieden voor windmolens. Zijn wij een gebied 

voor windmolens? Zaal: “Nee”. Die en die gebieden zijn aangewezen dat betekent dat 

organisaties in deze gebieden mogen onderzoek of ze windturbines kunnen gaan bouwen. 

Organisaties zijn de windbouwers. Maar eerst moet de gemeente definitief de plekken voor 

de IWT’s aanwijzen en dat doet de gemeenteraad pas in december 24. Onze petitie moeten 

we eerst nog aanbieden aan de gemeenteraad. Speelt die dan geen rol? Is de mening van 

omwonenden dan totaal irrelevant? Hoezo inspraak? 

10:45;1 Ad Grool toelichting op de kaarten. Zuidoost wordt aangegeven, de Diemerscheg, de 

gemeentes Diemen en De Ronde Venen. Bij Ouderkerkerplas de gemeente Ouderamstel. 

Waar windturbines gepland: Diemerscheg (4) Gaasperplasstrand(1), Waternet(1) in de 

Gaasperzoom, Golfterrein met strandje Hoge Dijk (1). Geen hoogtebeperking: kunnen 

240/250m hoog worden, heeft voorkeur gemeente. Antwoord op vraag (14:20;1): afstand 

tot huizen:380 m. 15:20: Amsterdam plant turbines aan de randen van de gemeenten. 

Panel (16:00;1) Mark Bakker: Gein 3 op 350 m van molens, zie maquette.  

Marcelle Buitendam (17:05;1), gemeenteraadslid DRV, blij met de grote opkomst, ook in 

DRV buikpijn van windturbineplannen. DRV heeft de Stelling van Amsterdam(Unesco 

werelderfgoed) en veenweidegebieden. De gemeente is niet tegen wind maar in DRV is er 

geen plek voor IWT’s. Zet ze in Amsterdam in de haven. Applaus. Laat je informeren.  

Windlobby is uiterst actief: “we zijn het beste voor de wereld en voor A’dam”. Marcelle: 

inwoners laat van je horen! Want je weet “Een mug in je slaapkamer houdt je de hele nacht 

wakker”  

https://zowindvrij.nl/index.html
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Rob Rietveld (18:05;1) uit de Drentse Veenkoloniën, waar de anti-IWT acties begonnen. 

Randstad zit al redelijk vol, verspreid de IWT’s zodat overlast beter gespreid wordt. NL is 

bovendien de randstad van Europa. Ontwikkelaars krijgen de ruimte om hun winst te 

maximaliseren. Blijf weg van de normen.  

Joost de Groot 20:44;1: Ook geconfronteerd met IWT-plannen in achtertuin.(Diemen). Heeft 

technische achtergrond, daarom niet per definitie tegen. Hij belde in 2021 met de RES over 

zijn zorgen vanwege verhalen van artsen. RES verwees naar internetpagina 

windindustrievertegenwoordiger Pondera, dat het allemaal wel meeviel met die 

gezondheidsklachten. IJburg zou allemaal nieuwe woonwijken bouwen maar in plannen van 

Diemen stonden die helemaal niet op de kaart. Bureau zei opdracht te hebben om alleen 

naar bestaande woningen te bekijken, niet naar nieuwbouw. Diemen vond het niet nodig om 

het onderzoek uit te breiden. Voor Joost reden om alert te worden op de overheid. 

Medeoprichter Windalarm. Houdt gemeente in de gaten. Gemeente/raad zegt: ”Wij gaan 

niets onverantwoords doen”. Maar wat is onverantwoord? Daarom afwegingskader nodig. 

Dat legt de grens daarvan vast. Roepen we al 2½ jaar. Gemeente doet omgekeerde: wil 17 

windturbines bouwen, dat bepaalt wat verantwoord is. Joost niet enthousiast over IWT-

plannen gemeente.  

Iwan(14:35;1): vorige week pas PWA gepubliceerd. Wij praten al heel lang met gemeente, 

maar gemeente legt alles naast zich neer. Gemeenteraad beslist, maar als wij stil blijven dan 

gaan plannen gewoon door. Daarvoor deze bijeenkomst.  

Mark (15:48;1) stel je op de hoogte, meet de afstand van een IWT tot je woning. We zijn 

vóór de energietransitie. Mensen willen wel. Gemeente heeft verzuimd met ons in overleg 

te treden. Laten we het samen doen en stort geen onzalige plannen over onze buurt uit. 

Stem tegen in het referendum “Hoofdgroenstructuur” en  teken de petitie. Het gaat 

vervolgens over het Fletcherhotel en de hoogtes van IWT’s daarmee vergeleken. Tiphoogte 

is het hoogste punt dat een draaiende windmolen bereikt. Masthoogte is tot waar de mast 

komt. Daar zit de gondel, waar de elektriciteit wordt opgewekt.  

Marcelle (29:00;1). Niet tegen de energietransitie.  

Rob (30:37;1). Gezondheid, normering. Turbines worden erin gepropt, daardoor meer 

overlast. Hij is bij 80 windparken betrokken/geweest. Elk jaar hoger. Het gaat uiteindelijk 

vaak alleen maar om waar de stroom in het elektriciteitsnet past. Daardoor veel overlast. 

Zuidoost min of meer Groene Hart, groen pareltje, verdient bescherming. Met IWT’s heb je 

geen donkere nachten meer: veenkoloniën kleuren dan rood. Technisch is dit te verhelpen 

maar duur. In Duitsland verplicht, niet hier. Overheid kiest stelselmatig niet de kant van de 

burger. Rapport met Windalarm: “het kan met gemak, met wind op zee en zon op dak”. 

Wordt niet naar geluisterd. Windlobby domineert de discussie. “Er is zogenaamd draagvlak” 

: 80% is voor windenergie. Maar 90% van de mensen tot op 1 km is tegen. Rob: Draagvlak is 

alleen draagvlak als je er vlakbij woont. Goed afwegingskader is nodig.  

Joost (35:35;1) Over het NIMBY-argument. Windalarm is ook tegen IWT’s bij buurgemeenten 

of in welke achtertuin dan ook. Windturbinebouwers kwamen altijd tot de conclusie: “Ja, 

alles moet”, “Ja, alles uit de kast”. Ons tegenrapport: “We hebben keuzes, niet alles hoeft” 
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wordt genegeerd. Nieuwe IWT’s op land zijn niet nodig. NLVOW, Windalarm en geldschieters 

hebben het gerenommeerde onderzoeksinstituut CE Delft opdracht gegeven ons rapport 

“Het kan met gemak, met wind op zee en zon op dak” door te rekenen. Hun conclusie: 

Nieuwe IWT’s op land zijn inderdaad niet nodig. Want er zijn alternatieven, er is inderdaad 

een keuze. Gesprek met overheid hierover bleek onmogelijk. We zouden klimaatontkenners 

zijn. Dat zijn we absoluut niet. We steunen de energietransitie volledig, maar wel op een 

andere manier, die rekening houdt met omwonenden. Het klimaatakkoord legt vast dat na 

het behalen van de primaire doelstelling daarná vooral gekeken zou worden naar Wind op 

Zee en Zon op land. En dat is precies wat wij willen. Dat is ook de voorkeursoptie voor de 

meerderheid van de bevolking. Als u zegt : “ik wil geen IWT hier” dan krijg je te horen dat je 

klimaatontkenner bent en NIMBY bent. Alle verhalen van het IPPC dat de aarde en zee 

opwarmen zijn waar en verontrustend maar zijn geen reden om bij u een IWT neer te zetten. 

Iwan (39:45;1) POLITICI AAN HET WOORD. 

Gemeenteraad hoort rekening te houden met de wensen van de gemeenschap. Politici 

moeten jullie horen. Daarom belangrijk dat er hier veel van zijn. Gaat u vooral in gesprek 

met de politici. Laat je mening weten. 

EERST VRAGEN UIT HET PUBLIEK 

Vraag 1: Wat heeft het referendum HGS hiermee te maken. 

Vraag 2: Blijf wakker: windbranche wordt in handen gegeven van hun vrienden. Ten koste 

van onze gezondheid. 

Vraag 3: Dirkje Sommeier, dorpsraad Driemond, voorheen Zuidoost. Driemond niet vergeten 

ajb. Overgebleven als voorkeursgebied IWT’s. Dirkje is speciaal hiernaartoe verhuisd 

vanwege de rust en het groen. Dat dreigt nu wreed verstoord te worden. 

Vraag 4: Digitale inspraak is genegeerd in Coronatijd. Mijn vertrouwen gekelderd. Over het 

indienen zienswijzen: welke argumenten zijn zinnig? 

Renate Nolen beantwoordt vraag 1. Diemerscheg opgeknipt in zoekgebiedjes maar feitelijk 1 

gebied. NNN, verdient wettelijk extra bescherming. Gemeente beschermt groen niet echt. 

IWT’s mogen in HGS gebouwd worden. Renate: Plastic sportvelden mogen niet groen 

genoemd worden. Dat gebeurt in de nieuwe HGS toch. De technische adviescommissie HGS 

wordt verlaagd in status. Hun adviezen worden makkelijker te negeren. Wie het groen wil 

beschermen moet tegenstemmen in het referendum . 

Mark (2:40;2) beantwoordt vraag 4. Op tafel achter liggen voorbeelden van zienswijzen. Ook 

handleiding: ”Hoe doe je dat”. Schiet Ad persoonlijk aan. Zie ook zowindvrij. 

Diana (3:30;2). Jurist gaf advies: spreek je rechtsbijstandsverzekering aan. Die kan jou helpen 

bij de zienswijze. Maar ook later bij juridische procedures tegen de gemeente. 

Rob (4:00;2): Gekopieerde zienswijzen hebben geen zin. Maak hem uniek. Maak hem 

persoonlijk, blijf dicht bij je zelf. Markeer je eigen belang. Anders verdwijnen ze helaas op de 

grote hoop en worden eensluidend afgedaan. NNN houdt helaas geen windparken tegen. 

https://zowindvrij.nl/index.html
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Natuur kan zogenaamd gemitigeerd worden: dwz compenserende maatregelen zijn 

mogelijk. 

Mark beantwoordt vraag 3 (05:23;2). Buurtbewoners vergaderen vaak bij Anja en Arthur, 

daar komt Driemond altijd voorbij. 

Joost over vraag 4: (05:35;2). Over het kelderen van vertrouwen in de overheid: Dit ziet hij 

bij heel veel mensen. Ook Marjan Minnesma van Urgenda van het rapport tussen Kolen en 

Parijs. Zij concludeerde:  windturbines op land zijn niet verder nodig. Schrijft in de 

Volkskrant: “A’dam zou IWT’s niet verder door moeten duwen: schaadt draagvlak voor de 

energietransitie.” Ook Joost heeft meegedaan in het overlegcircus: Post-its geplakt, vragen 

gesteld aan ambtenaren, zouden dan schriftelijk worden beantwoord en dan krijg je een 

flutantwoord. Toch: blijf inspreken. In de commissie van de gemeenteraad kan iedereen 

inspreken. Schrijf gemeenteraadsleden aan. Ze moeten dan op zijn minst goede argumenten 

geven waarom ze u in de kou laten staan. 

Marcelle, in aanvulling hierop  (07:28;2): A’dam zou eigenlijk moeten stoppen met die IWT’s. 

“Eigenlijk” heeft altijd gelijk. Onze taak is alles hierover te lezen. Laat je niet het bos insturen. 

Dring aan op participatie. Eis buurtbijeenkomsten. Hou het positief en vredig. 

Joost over geluidsnormering (09:13;2): Normen gaan over jaargemiddelden. Dat betekent 

“kom lekker naast een discotheek wonen gemiddeld maakt die even veel herrie als een 

koelkast.” Dus u hebt geen overlast. Slagschaduw: flikkerend licht op je huis. Word je gek 

van. Nachtelijke verlichting op windturbines voor de vliegveiligheid. Lawaai komt van de 

wieken maar ook van het draaien. IWT’s brommen vaak.  

Rob: aanvullingen hierop (10:19;2): Tikken van de mast. Inregelproblemen. Laagfrequent 

geluid is een hele discussie. Wordt ontkend in NL. In Denemarken niet. Dr. Ir Jan de Laat, 

klinisch fysicus en audioloog aan de LUMC, is het in deze oneens met het RIVM. Overheid 

volgt RIVM en ontkent effecten laagfrequent geluid want zogenaamd niet wetenschappelijk 

onderbouwd. Normaal moeten zulke ernstige signalen onderzocht worden. Dat heet het 

voorzorgsbeginsel. Gebeurt bij IWT’s niet. 

POLITICI AAN HET WOORD. 

Simion Blom, lid Stadsdeelbestuur Zuidoost. (12:00;2) 

Volle bak. Ernstig onderwerp. Ik ga niet inhoudelijk reageren op het rapport. (Hij bedoelt op 

de PWA, Arthur). Ik ga u wel uitnodigen voor informatiebijeenkomsten op 13 en 20 juni. 

16:00-18:00.  In de Ster en in … . Nieuwe wethouder is Dirk de Jager, ook GroenLinks: Er 

komt ook een 3e bijeenkomst. Simion roept ons op meer van dergelijke bijeenkomsten te 

organiseren. GroenLinks moet daarbij aanwezig zijn. Ook vanuit de gemeenteraad. Invloed 

Zuidoost: Simion is benoemd door gemeente, kan alleen advies geven. Wordt in 

gemeenteraad wel serieus genomen, maar is niet bindend. Advies wordt geformuleerd door 

het hele stadsdeelbestuur Zuidoost. Iwan (13:34;2): publiek niet tevreden. Simion, ik ga u nu 

ook niet tevreden stellen. Iwan: jullie hoeven niet mee te gaan met A’dam. Simion zou 

moeten opkomen voor Zuidoost. Simion vertaalt dat naar wat vindt dagelijks bestuur 

Zuidoost van dit plan. Dat weet hij nog niet. Komende weken weet hij meer. Na de 
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technische briefing door de gemeente. Hij gaat ons actief meenemen hierin. Wat betekent 

dat concreet? Deze bijeenkomst wel degelijk richtinggevend voor hem. Hij voegt hier nog 

aan toe: zaken als gezondheid, geluidshinder, participatie, groen, eigenaarschap van de 

windmolens, draagvlak, windturbine in de Gaasperplas zijn de zaken waar heel strikt op 

geadviseerd zal worden. 

Idsinga (stadsdeelcommissie PvdA, (16:23;2): Wat is nu de positie van Simion Blom? 

Definitief besluit in de gemeenteraad in december. Kan voor die tijd op de agenda van de 

stadsdeelcommissie. Die kan zich uitspreken. Dan kan gemeenteraad advies 

stadsdeelcommissie meenemen. Meer kan stadsdeelcommissie niet doen. 

Wim van der Kamp ( stadsdeelcommissie VVD (17:28;2): Blij met de grote opkomst. Ons 

geluid is ontzettend belangrijk. Kom inspreken bij gemeenteraad en stadsdeelcommissie. We 

hebben wél invloed! We hebben een roeptoeter: laat van je horen. Maak onszelf groot: we 

hebben wél invloed. 

Paul van Eerden ( stadsdeelcommissie onafhankelijke lijst (18:28;2). Onafhankelijkheid geeft 

hem meer ruimte. Argumenten tegen PWA zijn overweldigend. Stadsdeelcommissie moet 

volledig plaatje neerleggen met alle argumenten waarom PWA een rampzalig voorstel is. 

Margreet Simons, woordvoerder duurzaamheid stadsdeelcommissie GroenLinks (20:24;2). 

Blij met de opkomst. Eerder al in de brandweerkazerne, waar zij ook was. Veel dezelfde 

gezichten.. Energietransitie is komende jaren belangrijk in Zuidoost. Bestaande woningen 

van het gas, mogelijk door stadsverwarming. Elektrificatie is belangrijk. Voor warmtepompen 

en zo. Op WTS’s in Zuidoost gaat GroenLinks zich komende weken beraden. Ze krijgen nog 

technische briefings. Zoekgebieden zijn al eerder voorgesteld. Golfterrein en strandje Hoge 

Dijk zijn voor haar acceptabel.  “Grote bedrijven gaan er met de winst vandoor” is de kritiek. 

Dat is nou juist niet de bedoeling. Coöperaties gaan ze beheren: lokaal eigendom dus (ook al 

wonen sommige coöperatieleden ver weg, ver van de overlastzone, Arthur). Ook 

omwonenden kunnen financieel participeren. 

Iwan (23:00;2): WAT IS IN HET KORT DE CONCLUSIE VAN DE POLITICI?  

Michel Idsinga (23:30;2): stadsdeelraadslid PvdA Zuidoost: reactie op Paul: niet gebonden 

aan welk coalitieakkoord dan ook. Ik kijk vanuit de kiezer. Gezondheid belangrijk. In Zuidoost 

is de gezondheid het slechtst van heel Amsterdam. Ook in vergelijking met NL cijfers. 

Voorzorgprincipe staat voorop. Europese verplichting. Als je niet kunt aantonen dat het 

onschadelijk is dan niet doen, 9% ernstig gehinderden zijn erg veel bewoners in onze 

dichtbevolkte wijken.  

Wim van der Kamp stadsdeelraadslid VVD Zuidoost (24:38;2): geen IWT’s in Zuidoost!! 

Margreet Simons stadsdeelraadslid GroenLinks Zuidoost (25:39;2). Iwan: Vraag wel of niet in 

Zuidoost. Niet in principe tegen, mits eerbiediging problemen als slagschaduw, 

geluidsoverlast, zichtlijnen. Iwan: let op de subtiele woordkeuze. 

Iwan (27:30;2): Zuidoosters hebben vooral lage inkomens, vaak onder het minimum. Boeken 

niet zomaar vluchtje naar Ibiza, Thailand, Bali of Mallorca, Dat is goed voor het milieu. Maar 
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hun vakantie is wel Amsterdam Zuidoost. Voor verkoeling en recreatie zijn ze wèl 

aangewezen op het Gaasperplasstrand of het zwemplasje “De Hoge Dijk”. Precies daar 

komen de IWT’s in de buurt. Juist de kinderen zijn de dupe. Is dat acceptabel?? Niet bij ons 

zwemwater: jaag de mensen niet het vliegtuig in. (Zou ook GroenLinks moeten aanspreken, 

Arthur) 

Anke Bakker (Partij van de Dieren, gemeenteraad A’dam, (28:45;2): rot geschrokken van 

PWA. Geen IWT’s in Zuidoost. Of te dicht bij huizen. Geeft nu al slapeloze nachten. Of in de 

natuur. Natuur hard nodig. Vuist op tafel? Anke: jazeker! Voor jullie: maak verzet duidelijk 

met name voor de coalitiepartijen die PWA steunen. Schrijf opinieartikelen in Parool, kom 

inspreken, ga AT5 stalken, protesten, demonstraties etc. Anja: heeft vullen publieke tribune 

op 13 juni om 9:00 u invloed? Anke: absoluut. Met zoveel mogelijk mensen bestormen we 

de Stopera. 

Jim Hayen (duo raadslid SP, 30:45;2): woont in K-buurt. SP is tegen IWT’s in Zuidoost: te 

dicht bij woningen en de natuur. Heeft het zin om te protesteren. Zie voorbeeld IJburg. Daar 

hebben de mensen zich verenigd en zo de turbines tegengehouden. Dus het helpt. Maak 

duidelijk dat Zuidoost zich zorgen maakt om het groen en om de gezondheid. Ook elders in 

NL mensen met gezondheidsklachten door IWT’s. Bel die door naar Hart voor Nederland. SP 

ook met de vuist op tafel. 

Stijn Nijssen (VVD gemeenteraadslid 31:49;2): alleen IWT’s in de haven. Voeren al zes jaar 

strijd tegen de windturbines en de coalitie. GroenLinks, PvdA en D66 van de gemeenteraad 

schitteren hier door afwezigheid. Zij willen niet vertellen wat ze hier willen doen: IWT’s 

plaatsen. Jullie moeten daar klaarheid over eisen. Niet met rust laten. Ze moeten weten wat 

de impact is. VVD slaat ook met vuist op tafel. Dat doen we al zes jaar. 

Dimf Ghijsels (PS Utrecht, BBB, 34:22;2) BBB is tegen windturbines op land, zeker in 

dichtbevolkte wijken. Strijden tegen de plannen in Utrecht om gemeenten te dwingen om 

tegen hun zin windturbines te plaatsen. Steunen DRV in hun strijd tegen IWT’s. Dimf is ook 

planoloog: “hoe haal je het in je hoofd om tegen een van de drukstbevolkste wijken van NL  

IWT’s te willen plaatsen.” Onbegrijpelijk. 

Rhea Hazenberg ( PS N-H, PVV, 35:28;2): maakt deel uit van de betreffende commissie en is 

faliekant tegen de plaatsing van IWT’s in Zuidoost. Net zoals de PVV landelijk in het 

algemeen tegen IWT’s is. 

Lars Naber (bestuur VVD Rijn,Vecht en de Venen 36:18;2) VVD is mordicus tegen 

VRAGEN UIT HET PUBLIEK 

Sersansie (37:00;2) We staan niet alleen in NL. Toont frans wetenschappelijk rapport ( un 

repertoire des éoliennes). Klaagt de E.U. aan dat ze tegen hun eigen wetgeving ingaat m.b.t. 

plaatsing windturbines. Mark: ga allemaal stemmen op 6 juni voor de Europese verkiezingen. 

Rob: wij kennen die Franse stukken. We overleggen elke twee weken via Zoom. Er zijn geen 

Europese regels, alleen lokale N.L. nationale wetgeving. 
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Vraag (38:07;2): In NoorderIJplas heeft provincie de plannen gelukkig afgeschoten. Kunnen 

ze dat ook niet doen m.b.t. Zuidoost. 

Joost (38:50;2): minder dan 5MW gemeente bevoegd gezag. Boven die grens is provincie 

bevoegd. 

Rob (40:06;2) op technische vraag: Hoogte IWT zegt niets over het vermogen, dat wordt 

mede bepaald door beschikbare wind ter hoogte van de as. Hoogte speelt een rol maar is 

niet doorslaggevend. Gemeente kan bevoegdheid behouden door onder de 5 MW te blijven. 

Martin Blomkamp (vicevoorzitter Gein3-Dorp, 41:00;2): Blij met massale opkomst. Moeten 

we niet gaan spammen? Moeten we geen geld inzamelen. Mark in antwoord: fungerend 

wethouder is nu Dirk de Jager (GroenLinks).Schrijf je vooral in voor de nieuwsbrief. Nu 

hebben we 3000 adressen. Oproepen voor giften voor zaalhuur, materialen om dingen te 

maken, etc. zullen we via de nieuwsbrief publiceren. 

Marion Schuier (Kantershof, 43:04;2): 4 IWT’s op Diemerscheg, 250 m tiphoogte op 500 m 

van onze wijk. Gemiddelde dB-belasting tussen 45 en 47 dB. Dit is hartenkreet. Wat is de 

impact? Marcelle: neemt het op voor deze mevrouw. Vraag moet gesteld worden aan 

stadsbestuur, kan hier niet beantwoord worden. Vraag wordt genoteerd en op het juiste 

loket verstuurd. Politici moeten de vraag beantwoorden wat we met die IWT’s in de stad 

gaan doen. 

Joost (45:02;2) vult aan: Aan politici vragen: “Als u dit plan doordrukt, hoe zorgt u er dan 

voor dat ik hier gezond verder kan leven”. 

Vraag (45:20;2) Hoe voorkomen we dat we tegen elkaar uitgespeeld worden. IJburg heeft 

IWT’s afgewenteld. Gemeente speelt verschillende locaties tegen elkaar uit. Joost weet niet 

of dat bewust gebeurt. Ontbreken afwegingskader wreekt zich. Als verzet Zuidoost slaagt 

dan gaat de gemeente ergens anders kijken. We moeten solidair met elkaar blijven. Joost uit 

IJburg is daar het voorbeeld van. Ook anderen in Amsterdam zullen voor Zuidoost op willen 

komen. Rob: afwegingskader wordt nu aangepast aan wat gemeente aan opwek nodig vindt. 

Dat is omgekeerde wereld. 

Marina van Blokland woont in het Gein. Rafelranden van provincies en stedelijke gebieden 

worden opgezocht voor IWT’s. Ik wil dat ze allemaal worden afgeschoten en alternatieven 

worden bedacht. Protesten bundelen. Juridische hulp inhuren om gemeente te dwingen. 

Mark: We denken na over een erfpachtclaim. Die is net afgekocht en nu keldert je 

huiswaarde door een IWT op je stoep. Gaat primair echter over onze gezondheid. 

48:45;2 Bestuursrechter Ronny van de Water meldt zich. Is het met ons eens. Raad van State 

was vroeger altijd voor de overheid en tegen de burgers. Dat verandert de laatste tijd 

enigszins. Nu al werken aan plan B om juridische procedures te starten. Met collectieve 

actie. Daarvoor goede advocaat nodig. 

52:14;2 Simion Blom: 13 en 20 juni inspraak voor omwonenden.( zie website ZO windvrij, 

Arthur ).  Daar hoort u ook meer over het afwegingskader. De afweging dat het protest 

elders sterker is dan doen we het maar in Amsterdam Zuidoost speelt geen enkele rol, 

https://zowindvrij.nl/index.html
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volgens Simion. Dat zou Zuidoost niet accepteren. (Arthur: gemeente wil 57 MW, linksom of 

rechtsom). 

00:00;3 Joost over HGS: Gemeente zegt dat ze groen en HGS beter gaan beschermen, er mag 

niets meer in het groen tenzij gebieden aangewezen zijn als zoekgebieden voor IWT’s. Stem 

je vóór, dan stem je voor makkelijke manier on windturbines in het groen te plaatsen. Stem 

daarom in het referendum TEGEN het gemeentevoorstel. Referendum is raadgevend 

01:18;3 Hoe bereiken en betrekken we de bezoekers van de Gaasperplas. Niet aantrekkelijk 

om onder een IWT te liggen. Joost (2:15;3) betrek recreanten erbij, ook uit de Bijlmer. Mark: 

we gaan in de zomer met onze maquette bij de stranden en parkeerterreinen staan met de 

oproep om de petitie te tekenen en je te laten horen. 

03:14;3 Vraag: Nog geen agendapunt in het stadsdeel: waarom niet agenderen zodat de 

stadsdeelcommissie zich uitspreekt. Geluidsnormen betreffen jaargemiddelde op de gevel. 

04:23;3 Karin Krabbendam. Volkstuin aan rand turbinebos (voorheen Diemerbos). Vraag aan 

Rob, kunnen de hoeders van de biodiversiteit steun verwachten voor de volkstuinen tegen 

de IWT’s. Zijn Volkstuinen vogelvrij? Rob: volkstuinen zijn helaas vogelvrij. Vervolgvraag over 

datacenters en warmteopslag in zout bijvoorbeeld. Wordt daarnaar gekeken? Rob houdt 

zich daar niet mee bezig, laat de natuur aan de natuurbeschermingsorganisaties over. 

07:25;3 Anja over de bijeenkomsten op 13 en 20 juni: voormalige basisschool de Ster 16:00 

tot 18:00 over Gaasperplas en waterzuivering. Op 20 juni over WTS bij Holendrecht: 

Golfterrein en zwemplasje “Hoge Dijk” in de Groene Hub aan het Holendrechtplein. 

09:32;3 Mark ter samenvatting van deze bijeenkomst en verdere activiteit hier: Applaus voor 

Iwan. Applaus voor de aanwezige politici. Fijn en dapper dat jullie hier waren. We ronden 

voor nu af maar dit is niet het einde van alle tegenspraak tegen de onzalige IWT’s in 

Zuidoost. We zijn niet tegen de energietransitie maar we willen die samen doen zodat het 

veilig is voor iedereen. Allerlei informatie hangt aan de zijkanten. Teken in voor de 

protestborden om in de tuin te zetten. Laten we de buurt vol zetten met borden. Buiten 

staat iemand met een drone. Wil je weten hoe hoog een IWT is kijk dan buiten. Onze drone 

mag niet hoger dan 120 m. Een IWT is dus tweemaal zo hoog. De organisatie is nog even 

aanwezig om nog vragen te beantwoorden voor degenen die niet aan de beurt kwamen. Kijk 

goed naar de kaarten en de maquettes. Bereid je goed voor op de gemeentelijke 

bijeenkomsten. Zo dat je weet wat je wilt vragen of zeggen. Ad zit klaar met de zienswijzen, 

ook om vragen te beantwoorden. Koffie, thee, koekjes etc. voor iedereen. Iedereen bedankt.  

12:40;3 Anja: 13 juni 9:00 u graag allemaal aanwezig in de Stopera op de tribune bij de 

commissie duurzaamheid. Verzamelen 8:15 op de metrostations Gein, Reigersbos, 

Holendrecht, Gaasperplas en Kraaiennest. We herkennen elkaar aan onze zwarte en groene 

outfit. Laat je emailadres achter dan krijg je de nieuwsbrief. Andere ideeën zijn welkom. 

 

EINDE VERSLAG 

Arthur Koks, Amsterdam, 6 juni 2024 


